
Očkuji, očkuješ, očkujeme. A nebo také ne… 
 
 
Tématem dnešní doby je stále společné úsilí ke zvládnutí koronavirové pandemie, která nás již více 
než rok všechny svírá. Východiskem a cestou k vítězství je, alespoň jsme o tom neustále 
přesvědčováni, především očkování. Pojmy „očkování“ a „promořenost“ jsou nyní každý den 
skloňovány ve všech pádech. A vznikla k tomu také řada nejrůznějších plánů, postupů a strategií. 
Nejen těch národních, ale třeba i lokálních – v našem případě krajské. Strategie očkování 
v Karlovarském kraji byla přijata již před několika měsíci a kromě velkokapacitních očkovacích 
center zahrnovala v rozmezí od února do června postupné otevírání očkovacích center mj. také 
v Aši a v Kraslicích. Již při tvorbě této koncepce jsem zvedal za Kraslicko svůj hlas, aby takové 
centrum vzniklo právě v Kraslicích, které jsou spádovou oblastí pro více než 13 tisíc obyvatel. 
Podařilo se prosadit, že očkovací centra budou postupně podle uvedené strategie otevřena  
ve všech obcích s rozšířenou působností (ORP) a nadto v dalších dvou městech, které „ORPéčkem“ 

nejsou. 
 
Město Kraslice na nic nečekalo a ještě v době dopracovávání krajské očkovací strategie začalo 
aktivně hledat vhodné prostory k umístění očkovacího centra v Kraslicích. Záhy se dohodlo 
s vlastníkem Polikliniky Kraslice, s.r.o., že vhodné prostory připraví a poskytne je k dispozici. Město 
dokonce poskytlo grant ve výši sto tisíc korun na nezbytné úpravy a vybavení prostor pro očkovací 
centrum. Připravené prostory byly následně uznány i z krajské úrovně jako vyhovující a byly 
zahrnuty do seznamu míst, kde bude poskytováno očkování. Očkovací centrum bylo zajištěno také 
po organizační stránce – a to ve spolupráci s Nemocnicí Sokolov, která by s lékaři a dalšími 



potřebnými pracovníky centra uzavírala potřebné pracovně právní dokumenty. Přestože vím  
o zájmu dobrovolníků jak z řad lékařů tak i administrativních pracovníků, kteří se registrovali k práci 
v očkovacím centru, byl jsem ujištěn, že v případě potřeby je Nemocnice Sokolov rovněž 
nápomocna k personálnímu zajištění funkčnosti kraslického centra. Zkrátka – byli jsme připraveni. 
Jediné, čeho se nedostávalo, byly očkovací látky. Tento fakt, který nedovoloval otevření očkovacího 
centra, byl jasný, pochopitelný a nedalo se proti němu nic namítat. Přednost měla, logicky, 
kapacitní centra v Sokolově, Karlových Varech a v Chebu, stejně jako distribuce vakcín k praktickým 
lékařům pro očkování ohrožených věkových skupin. I to bylo vcelku pochopitelné. Už méně 
pochopitelné ale bylo, že se po čase začala otevírat očkovací centra tam, kde to z hlediska 
dostupnosti zájemců o očkování, bylo nejméně zapotřebí a do stávajících vysoce kapacitních center 
to bylo řádově „pár“ kilometrů. Zatímco města Aš a Kraslice, jejichž občané to mají k nejbližšímu 
centru 25 až 30 kilometrů, zůstala odříznuta. V tomto smyslu jsem také vznesl námitku, jakmile 
jsem tuto skutečnost zjistil. Byl jsem opakovaně ujištěn, že se s Kraslicemi počítá a jakmile bude 
dostatečné množství vakcín, dojde na otevření centra také v našem městě. Počátkem května jsem 
však obdržel informaci, že z rozhodnutí Centrálního řídícího týmu se již další očkovací centra 
otevírat nebudou. Několikaměsíční úsilí a snahy se tak zdají být v tuto chvíli promarněné. Mám tak 
hořký pocit, že se i z tak závažných a důležitých záležitostí, kdy jde o ochranu zdraví a životů 
občanů, stává jen hra na politické šachovnici namísto toho, aby byly na zřeteli především věcné a 
logické skutečnosti. 
 
Nicméně, vzniká základní otázka. Krajská očkovací strategie, která vychází z Národní očkovací 
strategie, a která byla schválena krajskými orgány, tedy platí nebo neplatí? Krajskou ani národní 
strategii zatím ale nikdo ani nezrušil ani neupravil. Podle selského rozumu tedy platí. Mimochodem, 
v tomto duchu zazněl i dotaz od paní poslankyně a krajské zastupitelky Jany Mračkové 
Vildumetzové na 6. zasedání Zastupitelstva Karlovarského kraje, kterého jsem se 24. května 2021 



zúčastnil a na němž jsem ve svém vystoupení apeloval a odůvodňoval potřebnost očkovacího 
centra v Kraslicích. Po zhruba sedmdesátiminutové diskusi předložil opoziční klub zastupitelů  
za hnutí ANO návrh usnesení, v němž vyzval vedení Karlovarského kraje, aby respektovalo stále 
platnou Krajskou očkovací strategii. Smutné je, že tento jednoduchý a srozumitelný návrh nebyl  
i přes hlasy některých koaličních zastupitelů schválen. A nesrozumitelné je, že krajští zastupitelé  
ve svém většinovém hlasování nepotvrdili  vůli dodržovat platný dokument, který si předtím 
Karlovarský kraj sám vypracoval a schválil. Klasik by řekl: inu, to jsou paradoxy. 
 
Ano, také si uvědomuji, že největší vlna zájmu o očkování již opadla, přesto se domnívám, že 
očkovací centrum v Kraslicích má stále smysl. Už jen proto, že možnost očkování se otevírá pro stále 
nižší věkové kategorie a ne pro každého je, ať už z jakýchkoliv důvodů, komfortní jet do očkovacího 
centra v Sokolově nebo dokonce v Karlových Varech. A se sílící, řekněme, „motivací“ k vakcinaci, 
nejspíše poroste i počet zájemců o očkování, bez něhož nebude možné provozovat nejrůznější 
aktivity. A ať už si o této „motivaci“ k očkování či o očkování samotném můžeme kdokoliv myslet 
cokoliv, stále je a bude řada těch, kteří si přejí být očkováni a mělo by jim to být na základě 
dobrovolnosti umožněno, a to pokud možno co nejkomfortněji. Tedy i v Kraslicích. 
 
Rád bych na tomto místě poděkoval všem kraslickým praktickým lékařům, kteří se aktivně zapojili 
do očkování ve svých ordinacích. I díky nim je v Kraslicích naočkováno minimálně jednou dávkou 
více jak tisíc osob, především z rizikových věkových skupin.  
 
Věřím, že o osudu očkovacího centra v našem městě  ještě není definitivně rozhodnuto. Budu  
i nadále dělat v rámci svých možností vše proto, aby se podařilo stávající situaci zvrátit  
ku prospěchu občanů Kraslic a Kraslicka. 
                                                                                                                                   Roman Kotilínek 
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